
 

Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice – Nad  jazerom 

 

 

Z á p i s n i c a 

 

z 5. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti  Košice – Nad jazerom 

dňa  21. septembra 2023 

 

 

Prítomní: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová- starostka mestskej časti 

                                    JUDr. Martin Petruško - prednosta    

   PhDr. Patrik Géci – kontrolór 

 

 

 

Prítomní poslanci: Ing. J. Skonc, Ing. N. Borovský, Mgr. S. Hricková,  

MVDr. Mgr. A. Jenčová, Mgr. A. Gajdošová,  Mgr. P. Slivka,  

Bc. M. Belohorský, PhDr. L. Kleinová, Ing. Ivana Kmecová,  

PhDr. R.Schwarcz, O. Kmec 

 

 

 

Ďalší prítomní: Mgr. Ľudmila Kolarčíková – vedúca ekonomického oddelenia 

Ing. Milan Derfiňák – vedúci oddelenia výstavby a IČ 

Mgr. Ivica Krausová – vedúca oddelenia vnútornej správy  

Ing. Jana Janotková – samostatný odborný referent 

 

 

 

K bodu č. 1/ Otvorenie zasadnutia 

 

 P. starostka otvorila  5. riadne zasadnutie Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti 

Košice – Nad jazerom, ktoré bolo v zmysle platnej legislatívy a článku 4 ods. 2 Rokovacieho 

poriadku Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice – Nad jazerom riadne a včas zvolané. 

Zároveň privítala všetkých prítomných poslancov a zamestnancov miestneho úradu.  

Skonštatovala, že z celkového počtu zvolených poslancov 13 je prítomných 11, pre pracovné 

povinnosti sa ospravedlnila p. Lenártová, zo zdravotných dôvodov sa ospravedlnil p. Berberich, 

takže zasadnutie bolo uznášaniaschopné.  

 

 Osobitne privítala pána Ing. Miroslava Fajčíka, veliteľa Mestskej polície v Košiciach – 

stanica Nad jazerom a zároveň ospravedlnila riaditeľa pplk. Ing. Martina Gancarčika, riaditeľa 

Obvodného oddelenia PZ Košice – Nad jazerom. 

 



K bodu č. 2/ Schválenie programu zasadnutia 

 

 Program riadneho zasadnutia bol oznámený elektronickou formou. P. starostka vyzvala 

prítomných poslancov, aby hlasovali o predloženom programe. V rámci rozpravy nemal nikto 

z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky.  

  

(Hlasovanie č. 1: z prít. 11 za 11) 

 

P. starostka vyzvala prítomných poslancov, ak majú doplňujúce návrhy do programu 

rokovania, aby ich predniesli. Mgr. Gajdošová predniesla návrh na doplnenie programu 

rokovania o bod 9a: FAST CARE Ukrajina Košice 2023. Následne starostka MČ vyzvala 

prítomných poslancov, aby hlasovali o doplnenom bode. 

 

(Hlasovanie č. 2: z prít. 11 za 10, zdržal sa 1) 

 

 

K bodu č. 3/  Určenie zapisovateľky, overovateľov zápisnice a voľba návrhovej komisie 

 

P. starostka určila za zapisovateľku pani Mgr. Eriku Gordoňovú a za overovateľov 

zápisnice poslancov Mgr. Andreu Gajdošovú a Miroslava Belohorského.  Do návrhovej komisie 

bol zvolený poslanec: PhDr. Róbert Schwarcz. 

 

(Hlasovanie č. 3: z prít. 11 za 11) 

 

 

K bodu č. 4/ Informatívna správa o činnosti Mestskej polície v Košiciach – stanice Nad 

jazerom. 

 

P. starostka poprosila veliteľa Mestskej polície v Košiciach – stanice Nad jazerom pána 

Ing. Miroslava Fajčíka, aby prítomných informoval o činnosti tejto stanice za  posledné 

obdobie. 

 

Veliteľ MsP Ing. Fajčík prítomných informoval, že činnosť príslušníkov MsP stanice 

Nad jazerom, v sledovanom období od 15.05.2023 do 15.09.2023 bola zameraná na 

zamedzovanie trestnej činnosti a na hľadané osoby. Veliteľ uviedol príklady z činnosti:  

 

• Podozrenie z trestného činu – § 289 ohrozenie pod vplyvom návykovej látky 

Pri vykonávaní hliadkovej činnosti, dňa 16. 06. 2023 hliadka na ul. Čingovská č. 10 v 

Košiciach  spozorovala OMV zn. Škoda Octavia pri nerešpektovaní zákazu vjazdu. Hliadka 

využila oprávnenie zastaviť vozidlo, avšak vodič vozidla nerešpektoval pokyn príslušníka a 

pokračoval v jazde po chodníku od Čingovskej č. 10 až po Čingovskú č. 1, kde následne zišiel 

z chodníka na dočasnú zastávku MHD, kde s vozidlom nabúral do dočasného dopravného 

značenia. Vodič predmetného vozidla uviedol, že nemá pri sebe žiadne doklady a jeho 

artikulácia reči a zápach z vozidla vykazovali známky použitia alkoholu pred jazdou. Okrem 



iného sa na mieste spolujazdca nachádzali prázdne fľaše od alkoholických nápojov. Z 

uvedených dôvodov vzniklo podozrenie, že vodič môže byť pod vplyvom alkoholických, alebo 

iných omamných látok. Hliadka vyrozumela hliadku OO PZ Nad jazerom, ktorá taktiež vyzvala 

vodiča k preukázaniu náležitých dokladov k vedeniu motorového vozidla, ktoré pri sebe nemal. 

Následne bol vodič vyzvaný aby sa podrobil dychovej skúške na prítomnosť alkoholu v dychu, 

čo odmietol.  

 

• Podozrenie z trestného činu - §212 krádež 

Dňa 12.07. 2023 spoluobčania ukradli kanálové poklopy na ulici Baltickej. Hliadka ich 

musela naháňať a chytila ich pred zberňou druhotných surovín. Hliadka vyrozumela operačné 

stredisko MsP v Košiciach so žiadosťou o privolanie na miesto OO PZ Nad jazerom, ktoré 

uvedenú vec prevzalo. 

 

• Podozrenie z trestného činu  - § 212 krádež 

Dňa 04.08.2023 bolo nahlásené na stanicu MsP Nad jazerom, že došlo k odcudzeniu 

kanálového poklopu osobami na ulici Stálicová. Následne hliadka prijala hliadka oznámenie od 

pracovníka zberných surovín. Hliadka vyrozumela Operačné stredisko Policajného Zboru SR, 

s tým že ide o podozrenie z TČ neoprávneného užívania cudzej veci. Na miesto dorazila hliadka 

OO PZ nad Jazerom, ktorá vec prevzala. 

 

• Podozrenie z trestného činu  - § 177 – iný trestný čin / neposkytnutie pomoci 

 Dňa 05.08.2023 v čase o 11:15 hod. pri hliadkovej činnosti bolo nahlásené hliadke, že 

v nelegálnej osade Lubina došlo k obareniu dieťaťa vriacou polievkou a matka s tým nič nerobí. 

Hliadka situáciu preverila. Matka dieťaťa uviedla, že k popáleniu  dieťaťa došlo pred štyrmi 

dňami, ale zo strachu pred odobratím dieťaťa  s ním nešla k lekárovi.  Hliadka privolala 

posádku RZP a matku poučila. Vec bola odovzdaná OO PZ Nad jazerom. 

 

V správe veliteľ MsP Košice, stanice Nad jazerom pokračoval uvedením prípadov so 

zadržaním hľadaných osôb: 

• Dňa 28.05.2023 na ulici Napájadlá v Košiciach, bola zistená osoba po ktorej bolo 

vyhlásené pátranie ako po obvinenom. Osobu prevzalo OO PZ Nad jazerom. 

 

• Dňa 04.06.2023 na ulici Donská 14 v Košiciach, bola zistená hliadkou osoba na ktorú 

bolo cez OS MsP Košice zistené, že po osobe je vyhlásené pátranie v Českej republike.  

 

• Dňa 26.07.2023 na ulici Donská 7 v Košiciach, bola zistená hliadkou osoba na ktorú 

bol vydaný príkaz na zatknutie.  

 

• Dňa 05.08.2023 na ulici Bukovecká 12 v Košiciach, boli zistené hliadkou dve  osoby 

na ktoré bolo vyhlásené pátranie ako po nezvestných osobách. 

 

• Dňa 09.08.2023 na ulici Bukovecká 12 v Košiciach bola zistená hliadkou osoba na ktorú 

bol vydaný príkaz na zatknutie. 



• Dňa 09.08.2023 na ulici Baltická 1 v Košiciach, bola zistená hliadkou osoba, ktorá mala 

byť umiestená na ochrannú výchovu v reedukačnom centre Mlynky – Biele vody. 

 

• Dňa 09.08.2023 v čase  o 11:44 hod. na ulici Baltická 4 v Košiciach bola zistená 

hliadkou osoba, na ktorú bol vydaný príkaz na zatknutie. 

 

Príslušníkmi stanice MsP - Nad jazerom boli v sledovanom období od 15.05.2023 do 

15.09.2023 vykonané preventívno – bezpečnostné akcie a stráženia a to:  

• 14 x so zameraním na kontrolu dodržiavania podmienok chovu psov, 

• 19 x so zameraním na kontrolu požívania alkoholických nápojov mladistvými   osobami, 

• 2 x so zameraním na kontrolu dodržiavania zákazu fajčenia, 

• 39 x zabezpečovanie priechodov pre chodcov  pred školskými zariadeniami, 

• 8 x so zameraním na predchádzanie poškodzovania cudzej veci  - verejne prístupných 

objektov pomaľovaním a popísaním farbou alebo inou látkou, 

• 1 x so zameraním na kontrolu dodržiavania zákona o cestnej doprave, ktorým sa 

upravujú podmienky na prevádzkovanie taxislužby.  

 

Príslušníci stanice MsP Nad jazerom ďalej pri výkone svojej činnosti zabezpečovali 

verejný poriadok pri kultúrnych a športových  podujatiach konaných v MČ Nad  jazerom a to:   

• Deň jazerčanov 

• Medzinárodný deň deti 

• Cassovia Aquathlon 

 

Veliteľ pokračoval, že hliadkami MsP Nad jazerom bola ďalej poskytnutá súčinnosť:  

• 10 x pre MÚ MČ - Nad jazerom  - pri monitoringu v nelegálnych osadách a pri športových 

a kultúrnych akciách usporiadaných mestskou časťou, pri prešetrovaní pobytu osoby 

• 1 x pre MV SR  pri zabezpečovaní verejného priestranstva počas pokusu o samovraždu 

skokom z okna 

• 2 x pre MMK oddelenie sociálnych vecí pri monitoringu v nelegálnych osadách  

• 1 x pre RZP  pri vyšetrovaní a prevoze psychicky narušeného pacienta   

• 2 x pre HaZZ pri pomoci vymknutí sa prestarej osoby z bytového domu, pri reze 

nebezpečného konára zo stromu 

 

P. starostka sa veliteľovi MsP, stanice Nad jazerom poďakovala za prednesenie 

informatívnej správy a otvorila rozpravu. V rámci rozpravy sa starostka  u veliteľa informovala, 

ako je Mesto Košice pripravené na účinnosť novely zákona týkajúceho sa parkovania na 

chodníkoch, či sa MsP špeciálne pripravuje, alebo aké sú usmernenia zo strany Mesta Košice. 

Ako ďalší sa do rozpravy prihlásil poslanec Belehorský. 

P. Belehorský vyslovil poďakovanie za riešenie situácie zo dňa 20.09.2023, kedy 

hliadku polície privolali kvôli znečisteniu okolo kontajnerov. Podľa slov poslanca, bola hliadka 

promptná, prišla rýchlo, našla páchateľa a celú situáciu vyriešila.  



Veliteľ MsP stanice Nad jazerom za pochvalu poďakoval. Na situáciu ohľadom 

parkovania na chodníkoch uviedol, že doteraz žiadne usmernenie nedošlo. Podľa jeho slov, 

Magistrát mesta Košice žiadal stanice, aby v rámci monitoringu v spravovaných obvodoch 

určili možnosti, kde by parkovacie miesta mohli byť vyznačené a hlavne štatistiku.  

 

P. starostka na margo povedaného situáciu zhrnula, že momentálne žiadne usmernenie 

z Mesta Košice neprišlo. Ďalej povedala, že zo strany mestskej časti boli zasielané listy 

a požiadavky týkajúce sa vytypovaných ulíc a to už pred rokom a v pravidelných intervaloch 

sa to opakovalo aj tohto roku. Zoznam ulíc bol mestu doručený s požiadavkou presne na 

vymedzené ulice, ale nič sa nedialo.  

Keďže nikto ďalší sa do rozpravy neprihlásil, p. starostka vyzvala návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia č. 48  

 

(Hlasovanie č. 4: z prít. 11  za 11 ) 

 

 

K bodu č. 5/  Slovo pre verejnosť 

 

Nakoľko nikto nepožiadal o vystúpenie,  p. starostka uzavrela tento bod a pokračovala 

v rokovaní.  

 

 

K bodu č. 6/  Správa o činnosti starostky Mestskej časti Košice - Nad jazerom 

 

 P. starostka predniesla správu o svojej činnosti za obdobie od 29.06.2023. V úvode 

správy informovala, že počas leta sa podarilo prevziať do užívania novopostavené ihrisko 

K- Park v hodnote 80 000 €, ktoré MČ vyhrala od spoločnosti Kaufland. Aktuálne sa dokončila 

výstavba Fit parku na Donskej ulici, a pravdepodobne v závislosti od počasia ho nasledujúci 

týždeň ho slávnostne uvedie do prevádzky. Práce na ihrisku pre hendikepované deti na 

Ladožskej ulici pokračujú, v najbližších dňoch má byť položený gumový povrch a následne 

osadené hracie prvky. Podľa zhotoviteľa, má byť celé ihrisko ukončené najneskôr do polovice 

októbra. O otvorení budú poslanci včas informovaní.  

 

Pracovníci oddelenia výstavby a investičných činností sa starali o čistotu 

a poriadok, vykonávali dennú údržbu mobiliáru a vykonávali dennú údržbu v sídlisku. Všetky 

ďalšie plánované investície mestskej časti sú v rôznych stupňoch konaní, verejného 

obstarávania a ich realizácia prebehne v ďalších mesiacoch.  

 

Investícia týkajúca sa verejného osvetlenia ulíc Meteorová, Galaktická, Dneperská a  

Jenisejská je v štádiu podania podkladov na stavebnom úrade. Ku kanalizácii v rekreačnej 

lokalite sú už k dispozícii všetky zásadné dokumenty od mesta Košice a v súčinnosti s VVS a.s. 

sa ide riešiť dokumentácia a potom aj samotná realizácia.   

 



Ďalej p. starostka informovala, že absolvovala spolu so zástupcami  zhotoviteľa diela 

veľký kontrolný deň na Slaneckej ceste, kde zhotoviteľ diela Doprastav prezentoval aktuálny 

stav rekonštrukčných prác a zámer  do konca roka 2023  vykonať čo najväčší objem prác s tým, 

že časť, ktorá sa nestihne kvôli počasiu, technologickým postupom, alebo vyššej moci sa bude 

realizovať 1. polroku 2024. 

 

P. starostka absolvovala pracovné stretnutie u primátora mesta Košice s cieľom vyjadriť 

veľkú nespokojnosť s opravami výtlkov a komunikácií v mestskej časti a zároveň bola podaná 

opätovná žiadosť o urgentnú opravu miestnych komunikácii. 

 

Tento týždeň absolvovala starostka pracovné stretnutie s tímom architektov k štúdii 

chodníkov a širších vzťahov v rekreačnej lokalite a tento dokument je už k dispozícii. 

 

V období od 29.06.2023 p. starostka absolvovala návštevu Denného centra, Detského 

domova na Uralskej ulici, zúčastnila sa Pietneho aktu kladenia vencov pri príležitosti 79. 

výročia SNP. Ako ďalej uviedla, počas leta sa konali v mestskej časti rôzne športové podujatia, 

vodné a bežecké aktivity, napríklad: Slovak Open Košice 2023, Majstrovská Slovenska v 

triatlone, Active life - spoznaj behom Košice, Jazerský maratón.  

 

V mesiaci júl a august navštívil sídlisko prof. Maršalek a prebiehala revitalizácia vody 

v jazere.  

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne 

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 49 

 

(Hlasovanie č. 5 z prít. 11 za 11) 

 

 

K bodu č. 7/  Správa o plnení uznesení Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice – 

Nad jazerom 

 

Materiál bol poslancom zaslaný v elektronickej forme. V rámci rozpravy nemal nikto 

z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. P. starostka vyzvala návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 50 

 

(Hlasovanie č. 6 z prít. 11 za 11) 

 

 

K bodu č. 8/ Správa o výsledkoch kontroly 

 

Správa bola predložená písomne. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne 

dotazy ani pripomienky. P. starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – 

uznesenie č. 51 

(Hlasovanie č. 7 z prít. 11 za 11) 



K bodu č. 9/ Monitorovacia správa programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad 

jazerom k 30.06.2023. 

 

P. starostka uviedla, že materiál bol zaslaný elektronicky, bol prerokovaný v komisiách 

a miestnej rade. Monitorovacia správa je  zverejnená na úradnej tabuli a webovom sídle 

mestskej časti.  

 

 V zmysle § 12 ods. 2 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy v znení neskorších predpisov mestská časť monitoruje plnenie programov mestskej 

časti, a zároveň sleduje finančné plnenie príjmov a čerpanie výdavkov programového rozpočtu 

na rok 2023 so stavom ku dňu 30. 6. 2023.  

 

Mestská časť Košice - Nad jazerom v 1. polroku 2023 dosiahla prebytok z bežného 

rozpočtu vo výške +126 198 €. Počas 1. polroka 2023 mestská časť hospodárila s bežnými 

príjmami v objeme 813 486 €, čo predstavuje plnenie rozpočtu na 52,2 %. Bežné výdavky 

predstavovali sumu 687 288 €, čo činí 44,4 %. V kapitálovom rozpočte boli prijaté príjmy vo 

výške 1 €, čo činí plnenie ročného plánovaného objemu na 50,0 %. 

 

Počas 1. polroka 2023 boli uskutočnené prevody finančných prostriedkov z fondu 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja v sume v objeme spolu 40 685 €, čo predstavuje plnenie 

kapitálových výdavkov k 30. 6. 2023 vo výške 9,9 % z ročného rozpočtu a boli použité aj 

finančné prostriedky z roku 2022 v objeme 14 464 € na výdavky Referendum 2023. 

 

Z rozpočtu príjmov a výdavkov celkom vrátane finančných operácií mestská časť 

dosiahla v 1. polroku 2023 prebytok v objeme +140 663 €.Stav finančných prostriedkov 

mestskej časti v pokladni a na bankových účtoch k 30.06.2023 je 650 032,21€.  

 
P. starostka ďalej uviedla, že v pracovných materiáloch je uvedená spracovaná tabuľka 

plnenia investičných plánov a akcií k 30.06.2023 a Mestská časť Košice - Nad jazerom v 1. 

polroku 2023 ukončila plánované investičné zámery v objeme 40 685 €.  

 

 P. starostka upozornila, že sa jedná o monitoring k 30.06.2023 a keďže už je september, 

tak už v ďalších aktivitách došlo k posunu. Týka sa to napríklad verejného osvetlenia, detských 

ihrísk ktoré sú už dokončené, taktiež projektov kanalizácie. V závere správy p. starostka 

prítomných informovala, že je už rozpracované aj riešenie polopodzemných kontajnerovísk a 

dolaďujú sa len vyjadrenia k inžinierskym sieťam a v prípade dobrého počasie sa realizácia 

spustí už v mesiaci november 2023 a ak nie, tak sa to presunie do ďalšieho roka.  

 

P. starostka správu o svojej činnosti ukončila a vyzvala prítomných k rozprave. V rámci 

rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne starostka vyzvala 

návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 52 

 

(Hlasovanie č. 8 z prít. 11za 11) 

 

 



K bodu č. 9a/  FAST CARE Ukrajina Košice 2023 

 

 P. starostka prítomných informovala, že Mestská časť Košice - Nad Jazerom získala 

finančné prostriedky v rámci Operačného programu - IROP, prioritná os 9-FAST CARE , 

v súlade so špecifickým cieľom 9.1 - Riešenie migračných výziev v dôsledku vojenskej agresie 

voči Ukrajine.  

 

Cieľom je pokryť a refundovať náklady súvisiace s rýchlou reakciou miestnej územnej 

samosprávy na potreby skupiny utečencov s dočasným útočiskom, ktorí prišli na Slovensko za 

obdobie marec - november 2022. V zmysle predmetnej výzvy vyhlásenej Ministerstvom 

informatizácie, regionálneho rozvoja a investícií sú oprávnenými prijímateľmi nenávratného 

finančného príspevku mestské časti mesta Košice. 

 

V súlade s uznesením č. 51 - FAST CARE Ukrajina 2023 z 13. rokovania Rady 

starostov v Košiciach zo dňa 5. septembra 2023, sa znížia podielové dane pre veľké mestské 

časti o 10% zo sumy schválenej z FAST CARE Ukrajina. Mestská časť Košice - Nad Jazerom 

získala nenávratný finančný príspevok vo výške 260 000 €, pričom podľa uznesenia č. 51 

z rokovania Rady starostov jej budú znížené podielové dane vo výške 26 000 €. 

 

Takto získané finančné prostriedky od mestských častí, mesto Košice použije na 

dofinancovanie malých mestských častí a vykrytie finančných výpadkov v rozpočte mesta 

Košice.  

 

Po vysvetlení situácie p. starostka vyzvala k rozprave. V rámci rozpravy sa prihlásila 

poslankyňa Gajdošová. 

 

P. Gajdošová položila na p. starostku otázku, či aj v prípade nepodporenia navrhovaného 

uznesenia miestnym zastupiteľstvom, by došlo na základe uznesenia z Rady starostov 

k zníženiu podielových daní o 26 000 €.  

 

P. starostka reagovala vysvetlením, že nie, že je to takto nastavené. Ďalej uviedla, že ako 

starostka má mandát, ktorý ju oprávňuje presúvať určité veci v rozpočte avšak ako starostka 

nikdy poslancov neobišla a keďže sa jedná o rozpočet preto sa o tom takto rokuje. Požiadavka 

mesta bola diametrálne iná, dohodnutých však bolo 10% ako maximum. Sú mestské časti, ktoré 

takto dajú 33 000€, alebo napríklad MČ Košice – Juh dá 80 000€. MČ Košice – Sídlisko KVP 

takéto uznesenie schválilo ešte v apríli. P. starostka sa ďalej vyjadrila, že podpíše to, čo poslanci 

schvália, avšak odporúča uznesenie schváliť. Ide aj o prejav solidarity. Ide vyslovene 

o dofinancovanie malých mestských častí a až potom Mesta Košice na jednotlivé výpadky.  

 

Nikto ďalší sa do rozpravy neprihlásil, starostka uzavrela rozpravu a vyzvala návrhovú 

komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 53 

 

(Hlasovanie č. 9 z prít. 11 za 10, zdržal sa 1 ) 

 



 

K bodu č. 10/  Informácia o vykonaných rozpočtových opatreniach programového 

rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom za rok 2023 

 

 P. starostka uviedla, že materiál k uvedenému bodu bol zaslaný elektronicky, bol 

prerokovaný v komisiách a tiež v miestnej rade. 

 

 V súlade s uznesením č. 18 z 2. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej 

časti Košice – Nad jazerom zo dňa 24. februára 2023, ktorým miestne zastupiteľstvo poverilo 

starostku mestskej časti vykonať zmeny v bežnom rozpočte na rok 2023 rozpočtovými 

opatreniami: 

 

- zmeny rozpočtu v bežných príjmoch a bežných výdavkoch pri rovnakej zmene objemu 

bežných príjmov aj bežných výdavkov a presun bežných výdavkov pri nezmenenej 

výške celkových bežných výdavkov v celkovom objeme najviac 20% bežných 

výdavkov schváleného rozpočtu počas kalendárneho roka. 

 

P. starostka následne predložila informáciu o vykonaných rozpočtových opatreniach č. 

3, 4, 5, 6 a 7 schválených starostkou mestskej časti. Starostka uviedla, že poslanci si mali 

možnosť v predložených materiáloch prejsť o aké opatrenia išlo či už v Rekreačnej lokalite 

Jazero, pri údržbe sídliska, podpornej činnosti, sociálnych službách, údržby na objektoch – 

budovách mestskej časti, ďalej v súvislosti so zabezpečením podujatí Jazerská kvapka krvi, 

v rámci Denného centra, finančnej výpomoci na akciách atď. . 

 

Vykonaním rozpočtových opatrení č. 3-7 sa rozpočet bežných príjmov a bežných 

výdavkov nezmení. Rozpočet bežných výdavkov bol na rok 2023 schválený v objeme 

1 527 188 €. Čiastka 33 179 € zodpovedajúca objemu zmien v rozpočte bežných výdavkov 

realizovaných rozpočtovými opatreniami č. 1-7 schválenými starostkou mestskej časti v roku 

2023 predstavuje podiel 2,22 %, čím je dodržaný miestnym zastupiteľstvom schválený objem 

zmien najviac 20 % rozpočtu bežných výdavkov rozpočtu počas kalendárneho roka.  

 

Následne starostka otvorila rozpravu. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných 

žiadne dotazy ani pripomienky a preto starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie 

uznesenia – uznesenie č. 54 

 

(Hlasovanie č. 10 z prít. 11 za 11) 

 

 

K bodu č. 11/  Návrh na 2. zmenu programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad 

jazerom na rok 2023 

 

 P. starostka prítomných informovala, že materiál k prejedávanému bodu bol zaslaný 

elektronicky, bol prerokovaný v komisiách a na miestnej rade.  



 

 Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - Nad jazerom schválilo dňa 24.02.2023 

uznesením č. 18 Programový rozpočet Mestskej časti Košice - Nad jazerom na rok 2023 a dňa 

29. 6. 2023 uznesením č. 42 - 1. zmenu Programového rozpočtu Mestskej časti Košice - Nad 

jazerom na rok 2023.  K návrhu 2. zmeny rozpočtu mestská časť pristúpila z dôvodu, že mesto 

Košice schválilo rozpočet na rok 2023 a vznikla potreba zosúladiť rozpočet Mestskej časti 

Košice - Nad jazerom s uznesením Mestského zastupiteľstva v Košiciach č.150 zo dňa  

27.4.2023 a z dôvodu následných úprav vývoja príjmov a výdavkov programového rozpočtu 

pre rok 2023. 

 Ako ďalej uviedla p. starostka bolo potrebné všetky veci, ktoré sa týkajú mestskej časti 

a sú naviazané na rozpočet mesta zaktualizovať, nakoľko sa vychádzalo buď z minulého 

rozpočtového roka, alebo z predikcií ako by sa jednotlivé položky vyvíjali a bolo to potrebné 

premietnuť do reálnych faktov čísel.  

 

V rámci položiek daňových príjmov vznikla potreba upraviť:  

 

• výnos dane z príjmov - schválené podielové dane v sume 965 016 €, čo predstavuje o 

sumu  16 308 € menej  ako bol schválený rozpočet mestskej časti 

 

• daň za psa - pre Mestskú  časť Košice – Nad jazerom boli schválené finančné 

prostriedky vo výške 11 449 €, čo predstavuje o sumu 924 € menej ako bol schválený 

rozpočet mestskej časti 

 

 

• účelové  finančné  prostriedky, atď. . 

 

 P. starostka pokračovala, že opäť sa jedná o  materiál, ktorý je po položkách celý 

rozpísaný a poslanci ho majú k dispozícii. Pokračovala, že v rámci nedaňových príjmov 

dochádza k úprave o čiastku 12 055€ menej. V závere bodu zhrnula, že uskutočnením uvedenej 

navrhovanej zmeny dôjde oproti rozpočtu schválenému po 1. zmene k úprave rozpočtu na rok 

2023 takto: 

 

• bežné príjmy: plus 315 784 €  t. j. stav po 2. zmene rozpočtu: 1 873 920 € 

• bežné výdavky: plus 315 784 , t. j. stav po 2. zmene rozpočtu: 1 864 615 € 

• prebytok z bežného rozpočtu: nezmenený, t.j. stav po 2. zmene rozpočtu: 9 305 € 

• kapitálové príjmy: nezmenené, t. j. stav po 2. zmene rozpočtu: 2 € 

• kapitálové výdavky: nezmenené, t. j. stav po 2. zmene rozpočtu: 411 320 € 

• schodok z kapitálového rozpočtu: nezmenený, t.j. stav po 2.zmene rozpočtu:-411 318 €  

• prevod finančných prostriedkov z peňažného fondu: nezmenený t. j. čerpanie fondu 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja a fondu rozvoja bývania po 2. zmene rozpočtu 

spolu:  425 784 €. 

 

Následne starostka otvorila rozpravu. V rámci rozpravy sa o slovo prihlásila poslankyňa 

Jenčová.  



Poslankyňa Jenčová uviedla, že čo sa týka tejto zmeny rozpočtu, tak legislatívna 

komisia odporučila zastupiteľstvu prerokovať a schváliť, avšak p. poslankyňa má zopár 

pripomienok. Pani poslankyňu teší + 27 000 € na potrebu vykonania opráv komunikácii, za toto 

chváli a prosí aby sa prioritne pozrelo na Čingov, kde je ako uviedla veľká pešia frekvencia, 

hlavne pri kvetinárstve. Čo sa týka + 500 € na akcie Kvapka krvi, Mikuláš, nie je to až tak veľká 

položka, pokiaľ však na kultúrne služby ako ďalej uviedla máme 42 800 €, tak jej to pripomína, 

že mestská časť je nejaké kultúrne centrum, ktoré robí len kultúru, ale ako pokračovala, tak to 

je vec názoru. Čo sa týka kosenia, tak niekedy to mestská časť vykonávala vo svojej réžii, nie 

dodávateľsky. P. poslankyňa ďalej vytkla položku +1000 € týkajúcu sa propagácie mestskej 

časti, nakoľko podľa jej názoru mestská časť nepotrebuje robiť propagáciu za 5000 €. Ďalej 

pokračovala, že si prešla zopár faktúr a objednávok a zamerala sa na vyššie sumy a pozastavila 

sa nad odplatou za prenájom priestorov v infraštruktúre Košickej futbalovej arény slúžiacich na 

propagáciu mestskej časti na športové a kultúrne vyžitie obyvateľov na jeden rok. Podľa slov 

p. poslankyne má mestská časť povinnosti zo zákona a nemyslí si, že v takej výraznej miere 

potrebuje propagovať. Ďalej p. poslankyňa vytkla prevádzku mobilnej aplikácie vo výške 100€ 

mesačne, myslí si, že je dostatok iných spôsobov ako niečo oznamovať (mail, Facebook, 

Messenger, telefón). Ďalej p. poslankyňa dala do pozornosti zvážiť výdavky týkajúce sa 

kyberbezpečnosti. V závere svojho vystúpenia vyslovila prekvapenie nad poklesom príjmov 

z prenájmu.  

 

P. starostka sa p. Jenčovej poďakovala za príspevok a keďže sa nikto ďalší sa o slovo 

neprihlásil, vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 55 

 

(Hlasovanie č. 11 z prít. 11 za 11) 

 

  

K bodu č. 12/  Návrh na prevod vlastníctva nehnuteľného majetku Mestskej časti Košice 

– Nad jazerom a to stavby „Verejné osvetlenie chodníkov Ždiarska - trhovisko - 

Rovníková“, ktorá bola zrealizovaná na pozemkoch /evidovaných v registri „KN–C“/ 

parcelné čísla 2687, 2538, 2686, 2685, 2499, 2498, 2497, 2428, 2439, 2452, 2453 a 2454 v k. 

ú. Jazero, LV č. 1704  na mesto Košice  z dôvodu hodného osobitného zreteľa za cenu 1,- 

€ (slovom: jedno euro) pre zabezpečenie správy, údržby a prevádzky verejného osvetlenia. 

 

Materiál k prejedávanému bodu uviedla p. starostka bol zaslaný elektronicky, bol 

prerokovaný v komisiách a miestnej rade.  

 

P. starostka prítomných oboznámila, že ide o štandardný postup, kedy sa realizuje 

investičná aktivita, ktorú si mestská časť prevedie a následne po realizácii vracia Mestu Košice 

za osobitný zreteľ1 €.  Mesto následne v zmysle štatútu realizuje prevádzku a údržbu.  

   

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne otázky, dotazy ani pripomienky 

a preto p. starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 56  

      

(Hlasovanie č. 12 z prít. 11 za 11   ) 



 

Po hlasovaní z rokovania miestneho zastupiteľstva odišla poslankyňa A. Gajdošová. 

 

 

K bodu č. 13/  Návrh na vyhlásenie dobrovoľnej zbierky 

 

P. starostka uviedla, že materiál bol zaslaný elektronicky. Návrh na vyhlásenie 

dobrovoľnej zbierky bol zverejnený na úradnej tabuli a webovom sídle mestskej časti odo dňa  

13. 9. 2023. Bol prerokovaný v komisiách a v miestnej rade. 

 

 P. starostka v prejedávanom bode navrhla, aby sa v prípade konania podujatia „Jazerské 

Vianoce 2023“, vo vyhradenom stánku na Spišskom námestí, uskutočnila tradičná dobrovoľná 

zbierka, ktorá má verejnoprospešný účel a finančné prostriedky, ktoré budú vyzbierané boli 

rozdelené rovnakým dielom pre subjekty:  

• Materská škola, Dneperská 8, Košice 

• Materská škola, Galaktická 9, Košice 

• Rodičovské združenie pri Materskej škole, Družicová 5, Košice 

• Združenie rodičov pri MŠ, Jenisejská 23, Košice 

• Rodičovské združenie pri MŠ, Azovská 1, Košice. 

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. P. starostka 

vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 57 

       

(Hlasovanie č. 13 z prít. 10 za 10) 

 

 

K bodu č. 15/  Interpelácie 

 

V zmysle schváleného rokovacieho poriadku starostka vyzvala poslancov, na písomné 

predloženie interpelácií. 

 

O slovo sa prihlásil p. Jenčová, ktorá uviedla, že na poslednom miestnom zastupiteľstve 

mala dve interpelácie na ktoré dostala odpoveď podľa jej slov na tri strany ako sa nedá. Jednalo 

sa o čiary, ktoré boli spomínané pri správe veliteľa MsP stanice Nad jazerom. V odpovedi, ktorú 

p. poslankyňa obdržala sa podľa jej slov uvádza, že mestská časť vykonala v danej problematike 

maximum, avšak p. poslankyňa toho názoru nie je. A argument, že MsP pri riešení parkovania 

bude zhovievavá nie je postačujúci. Druhá interpelácia sa týkala schodiska do KS Jazero. P. 

poslankyňa je toho názoru, že celý problém sa dá vyriešiť gumenou, tvrdenou protišmykovou 

podložkou o rozmeroch cca 20 x 30 cm. S odpoveďou, že sa jedná o zásah do konštrukcie 

schodiska a je potrebné spracovať realizačný projekt nie je spokojná a má na to svoj názor.  

 

P. starostka sa vyjadrila k vystúpeniu Jenčovej vysvetlením, že dopravné značenie nie 

len maľovanie čiar a legislatíva je smerodajná. Ide výslovne o dopravný projekt, kde cestný 



správny orgán, teda Mesto Košice má mať spracované dopravné projekty. Z úrovne mestskej 

časti šla požiadavka nie jeden, ale niekoľkokrát a všetko je podložené. Nejde o premaľovanie 

čiar, ktoré vybledli. P. starostka zopakovala, že sa jedná sa o dopravný projekt, čiže v rámci 

území má mať mesto spracované dopravné projekty a toto má implementovať do jednotlivých 

mestských častí, kde je správcom cestných komunikácií. P. starostka zhrnula, že v riešení 

problémov sa mestská časť posunie ďalej len vtedy, ak dôjde k zmene štatútu a takéto veci si 

bude vedieť mestská časť zrealizovať a nie počúvať výhovorky ako sa to nedá. K protišmykovej 

podložke p. starostka uviedla, že vo vyjadreniach odborníkov sa uvádza, že ak sa tam podložka 

namontuje, tak je to nevhodný technický zásah.  

 

 P. starostka  zareagovala aj na výpadok príjmov z prenájmov, kde uviedla, že záujem 

o podnikanie sa zužuje, trh sa mení a záujem o prenájom priestorov vo vnútri sídliska je veľmi 

malý. P. starostka ďalej uviedla, že bol veľmi veľký záujem o prenájom zo strany kasína, ale 

toto by zhoršilo kvalitu bývania v mestskej časti.  

 

 

K bodu č. 16/ Rôzne 

 

P. starostka v rámci bodu pozvala poslancov na akciu „Jazerská kvapka krvi“, ktorá sa 

uskutoční 6.10.20223, ďalej na podujatie Komunitný koncert - Jazero spája a 19.10.2023 na 

tradičné podujatie „Jubilanti“. Dodala, že o ďalších akciách budú poslanci priebežne 

informovaní.  

 

 

K bodu č. 17/ Záver 

Pani starostka uviedla, že program rokovania miestneho zastupiteľstva bol vyčerpaný. 

Poďakovala sa všetkým za účasť a vyhlásila zasadnutie za ukončené. 

 

 

 

    

    JUDr. Martin Petruško    Ing. Mgr. Lenka K o v a č e v i č o v á 

 prednosta miestneho úradu                                                       starostka mestskej časti 

 

 

 

 

 

Overovatelia:  Mgr. Andrea Gajdošová 

Bc. Miroslav Belohorský 

 

Zapisovateľka: Mgr. Erika Grdoňová  


